
58. évfolyam 2020/21  1. szám 

 

DUNCSÁK MÁRIÁT, iskolánk nyugalmazott magyar- 

és angoltanárát, a Csemadok Kassai Városi 

Választmányának alelnökét a kárpátaljai és felvidéki 

magyarság anyanyelvének és kultúrájának megőrzésért 

szolgáló pedagógusi pályája, és közösségépítő munkája 

elismeréseként a Magyar Köztársaság elnöke, Áder János 

a MAGYAR ARANY ÉRDEMKERESZT 

kitüntetésében részesítette.  

Tanárnő és festőművész férje Ungvárról költöztek 

Kassára és munkásságukkal mindketten a városunk magyar szellemi, kulturális és művészeti 

életének meghatározó egyéniségeivé váltak. Duncsák Mária középiskolai tanárként Kassán is 

immár három évtizeden át nagyon eredményes munkát végzett. A Csermadok Kassai Városi 

Választmánya alelnökeként pedig olyan országos szintű anyanyelvi rendezvények, mint például a 

Kazinczy Napok megszervezésében és tartalmas lebonyolításában is megmutatta hozzáértő 

szakmai képességét. GRATULÁLUNK AZ ELISMERÉSHEZ, ÉS JÓ EGÉSZSÉGET 

KÍVÁNUNK A TANÁRNŐNEK! /amikassa.sk/ 

 

A KASSAI MAGYAROK FÓRUMA a facebook oldalán on-line szavazásra bocsájtották az ÉV 

KASSAI MAGYAR ESEMÉNYÉT 2020-BAN. A szavazás célja, hogy játékos formában 

ráirányítsuk a figyelmet a városunk területén (is) tevékenykedő szervezetek és intézmények 

munkájára. Minden esemény mögött emberek állnak, akik munkája nélkül sokkal sivárabb volna 

az életünk. A szavazáson 8 eseményből választhattak a szavazók 2021. januárjában. A legtöbb 

szavazatot, 275-öt az Ipari kollégiumának és iskolaépületének felújítása kapta. Köszönjük szépen 

a szavazatokat! /kassaimagyarok.sk/ 
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Megújul az iskola épülete és a kollégium 

Az iskola épülete A kollégium épülete

Kassa megye támogatásával létrejöhetett, 

hogy szeretett iskolánk épületét és 

kollégiumát felújítsák, modernizálják. 

Az iskola Facebook oldalán 2020.június 25-én 

láthattuk az első képeket az iskola épületén 

zajló munkálatokról, elsősorban az ablakokat 

cserélték, majd az északi homlokzatot is 

felújították. 

A cél az volt, hogy az új tanévben már megújult 

és megszépült épület és környezet várja a 

diákokat és tanárokat. Ezt a célt egy kis 

csúszással sikerült is megvalósítani, így az 

épület minden ablakát sikerült kicserélni. 

A Kassa megye önkormányzatától az iskolánk 

épületének felújítására és fejlesztésére 

700 000 eurót kapott. Rasťo Trnka Kassa 

megye önkormányzata elnökének is 

szeretnénk megköszönni a lehetőséget.

Az iskola épülete mellet nem maradhatott el a 

Jedlík utcai kollégium felújítása sem. Tavaly 

tavasszal kezdődött a felújítás a fiúk oldalán, 

ami alatt az ablakok cseréjét, a 

villanyvezetékek cseréjét és modernizálását, 

padlóburkolatok cseréjét és szobák festését 

kell érteni. (Személyes vélemény: mikor 

szeptemberben visszakerültünk a kollégiumba 

rá sem ismertem a szobámra!) 

A fiúk oldalán nagyjából már minden rendben 

a helyén van. Matej Éva igazgatónőnél 

érdeklődve arra is választ kaptunk, hogy a 

lányok oldalán februártól kellene elkezdődnie 

minden olyan munkálatnak, ami már a fiúk 

oldalán megvalósult. Ezekre a munkálatokra 

még 1,5 millió eurót kaptunk Kassa megye 

önkormányzatától. 2021 augusztus végére 

várható ennek a szárnynak a befejezése is. 

Készítette: Bozó M. és Pogány K. 



Acéltoll - 2021 január 

 3 

 



Acéltoll - 2021 január 

 4 

Hogy vagytok negyedikesek? 
Interjút készítettünk Lénárt Bence és Teper Bianka az Ipari végzős diákjaival. 

Ebben a beszélgetésben kitértünk az idei érettségire, az elmaradt 

szalagavatóra és a terveikre. 
Interjú - Lénárt Bencével: 

Bence, hogy ért téged a hír, hogy a 
szalagavató, amire már készültetek elmarad? 
Nekem eleve nem volt hozzá kedvem, viszont 
a szüleim nagyon szerették volna és később 
én is rájöttem, hogy ennek az ünnepségnek 
megvan a célja. Az, hogy a szalagavató 
elmaradt, nem izgatott, de utólag sajnálom, 
hogy ki kellett hagynunk egy ilyen bulit.  
A szalagavatótok hol lett volna megtartva?  
A művészetek házában-(Dom umenia) Kassán, 
a terem már le volt foglalva decemberre.  
Az érettségi extern része elmarad, erről mi a 
véleményed? 
Szerintem jó döntést hoztak. Ugyanis nagyon 
sok minden kimaradt, pl. az órák gyakorlati 
része. A tanulás se olyan hatékony távúton. 
Azonban maradt a fogalmazás, a gyakorlati és 
a szóbeli érettségi. Így se lesz könnyű 
dolgunk.  
Milyen terveid vannak az érettségi után? 
Ez egy nagyon jó kérdés. Még nem igazán 
döntöttem el. A főiskolán gondolkodom, de 
az iskola mellett szeretnék dolgozni is. Bízom 
benne, hogy mindkettő összejön. 
Mi tetszett neked az Ipariban ez alatt a négy 
év alatt? 
Ami nekem a legjobban tetszett, az a tanárok 
hozzáállása volt. A nevelőnőnek és az 
osztályfőnökömnek nagyon sok mindent 
köszönhetek. Válent Béla osztályfőnökünk 
nemcsak tanított minket, hanem nevelt is. A 
nevelőnőnk, Domonkos Katalin pedig ez alatt 
a négy év alatt anyánk helyett anyánk volt. 

Interjú- Teper Bianka: 
Hogy fogadtad a hírt, hogy elmarad a 
szalagavató, mit jelent számodra ez az 
ünnepség? 
Szomorú voltam, mivel már nagyon vártuk, 
hogy együtt legyen az osztály és együtt 
bulizhassunk. Mindig úgy tartottam, hogy 
szalagavató az életben csak egyszer van, és 
fontos, hogy emlékezetes legyen. 
Most távúton folyik az oktatás. Hogy érzed, 
ez megnehezíti az érettségire való 
felkészülést, vagy jobbnak, érdekesebbnek 
találod ezt a fajta megoldást? 
Számomra megnehezíti az érettségire való 
felkészülést, mivel nehezebb rendesen 
rendszeresen tanulni, koncentrálni. Ezért nem 
biztos, hogy jól fog sikerülni a vizsga. 
Tartasz az érettségitől? 
Kicsit félek, de legalább a teszt elmarad, csak 
fogalmazást kellene jól megírni. 
Mik az érettségi utáni terveid? 
Óvónő-nevelői képző iskolába szeretnék 
jelentkezni.  
Hogy tetszett neked a suli és a kollégium? 
Nagyon megszerettem az iskolát és a 
kollégiumot, mivel nagyon sok barátot 
szereztem. Voltak tanárok, akik biztattak 
abban, hogy a céljaimért küzdeni kell. Hálával 
tartozom az osztályfőnökömnek Tobákoš 
Rozália tanárnőnek, és nevelőmnek, Lőrincz 
Zsuzsának, akik ezalatt a 4 év alatt csakis a 
legjobbat akarták kihozni belőlünk. Akikhez 
bármikor fordulhattam akármilyen 
problémám volt és igyekeztek segíteni. 

Köszönjük szépen a válaszaitokat, sok sikert az érettségihez és a főiskolához! 

Érettségi a 2020/21-es tanévben 

Az idei érettségi egyedi kihívások elé állítja a végzős diákokat. A helyzet mindenkinek új, 

megválaszolatlan kérdések sokasága halmozódik tanárok/diákok részéről egyaránt. Könnyítésben 

részesülnek, de ennek ellenére is bizonytalan a helyzetük. A kijárási tilalom és a rossz lelki állapot 

is nehezítheti a felkészülést, negatív hatással lehet az érettségi eredményre. 

Készítette: Ádám D., Demeter J. 
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Mičák Zsuzsa tanárnővel beszélgettünk 

Aki esetleg nem ismerné a Tanárnőt, annak 
elmondanánk, hogy a mechatronika és a líceum 

szakosok találkoznak vele a legtöbbet. 13 éve tanít, 
leginkább mechatronika gyakorlatot, matematikát és 

testnevelést. A 2.A osztály osztályfőnöke, ami egy elég 
nagy kihívás, hisz ez a legnagyobb osztály, ráadásul 

mind a három szak ide tartozik.  

-Miért pont a tanár szakmát választotta? 

Mivel a családban több tanár van, ezért 
már kiskoromtól az akartam lenni. Nagyon 
szeretem a gyerekeket és segíteni is 
másoknak, így tanár lettem. 

-Amikor elkezdte a karrierjét gondolta volna, 
hogy egyszer online kell majd tanítania? 

 Karrierem elején nem gondoltam volna, 
hogy az online tanításnak is részese leszek. 
Eléggé hirtelen jött ez a vírus, ami a tanítást 
sem kímélte. Én személy szerint kerülöm 
a számítógépet, de a mai világ a számítógép 
nélkül nehezen elképzelhető. Ehhez hozzá kell 
igazodnom. A klasszikus tanítást szeretem, 
amikor ott a tanár és a diák is ott van 
személyesen.  

-Hogy éli meg az online oktatást? 

Nehezen élem meg. Nehéz a bezártság, 
hiányoznak az emberek, kapcsolatok. Mivel 
nyitott és barátkozó személyiség vagyok, 
hiányolom a beszélgetéseket a diákjaimmal.  

-Előnyöket és hátrányokat tudna mondani az 
online oktatásról? 

 Kezdeném az előnyökkel. Ez a vírus 
nagyon sok mindent leállított, de a vírus 
ellenére is tudunk oktatni, sok új eszközt 
megtanultunk hasynálni. Ahogy a diákok, úgy 
a tanárok is érezhetik, hogy ez az oktatás nem 
teljes ebben a formában, de el tudom 
képzelni, hogy egyes elemeit akár hosszú 
távon is alkalmazni fogjuk. Mik a hátrányok? 
Eleinte persze mindenkinek nehéz volt átállni 
online oktatásra, de végül ezeket a kezdeti 
problémákat leküzdöttük.  

-Valamilyen tippeket tudna adni a testi és 
lelki egészség megőrzésére a karantén alatt? 

Beszélgetni kell. Kapcsolatokat 
megerősíteni. Lehetőség van arra, hogy 
közelebb kerüljünk a családhoz. Sajnos 
könnyen depresszióba lehet esni. Hogy ezt 
megelőzzük, olyan dolgot kell találni, ami 
leköt minket. A lányok elkezdhetnek sütni, 
főzni vagy kézimunkázni. A fiúk sportolhatnak, 
vagy akár barkácsolhatnak. A lényeg, hogy 
lekössük magunkat, ne gondoljunk arra, ami 
zajlik a világban, így gyorsabban megy az idő. 

-Hogyan látja? Vissza fogunk menni tesztelés 
után, még februárban? 

Az adatoktól függ. Ha csökkeni fog a 
betegek száma visszamegyünk. Ha csak 
rosszabb lesz a helyzet, akkor szerintem csak 
március körül fogunk visszamenni. Ha 
visszamegyünk, és még lesznek pozitív diákok, 
akkor őket az órákon gépen keresztül fogom 
tanítani. 

-Hagyja beoltani magát? 

Nem tudjuk kikerülni. Vannak oltások, 
amiknek van értelme, például sárgaság elleni 
oltás stb. A Covid-elleni oltás szintén közéjük 
tartozik. Ha tovább akarunk lépni, akkor be 
kell oltatni magunkat. Nem minden embernek 
vannak mellékhatásaik, inkább az 
összlétszámot kellene figyelnünk. Én személy 
szerint tartok a vírustól mivel allergiám van, 
emiatt vállalom a következményeket és 
befogom oltatni magam. 

Köszönjük Tanárnőnek a riportot, 
továbbiakban is sok jót kívánunk. 

Készítette: Icso Gréta és Drotár Vivien, 2.A osztályos tanulók.   
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Ismerkedés az elsőseinkkel 

Ez az év egészen más, mint a többi. Ebben a cikkben az elmaradt bundaavatásról 

lesz szó, és néhány az elsőseinkkel kapcsolatos, de nemcsak őket érdeklő témáról. 

Bundaavatás 

Sajnos ezen az éven nem jöhetett el ez a várva várt hagyományos esemény. Elsőseinkkel tartott 

beszélgetéseink során kiderült számunkra, hogy sokan közülük nagyon sajnálják, hogy nem vehettek 

részt egy ilyen felejthetetlen élményben. Az iskola idősebb diákjai pedig nagyon remélik, hogy ha 

visszakerülünk az iskolába, akkor az elmaradt eseményeket bepótoljuk. Mivel még nem volt meg az 

eskületétel sem, ezért még nem vérbeli Iparisták. 

Hogy tetszik az Ipari? 

Mindenkinek nagyon tetszik, egyrészt 

azért, mert nagyon jó iskola, másrészt, 

mert kedvesek és segítőkészek a tanárok, 

meg persze az öregebb iparisták is 

barátságosak és viccesek. Két hónap alatt 

már kicsit belekóstolhattunk az iparista 

életbe. Reméljük, hamarosan újra ott 

leszünk. Az iskolában tovább folytathatjuk 

az ismerkedést, barátokat szerezhetünk 

az öregebb diákok közül is. Bízunk benne, 

hogy mindenki jól érzi majd magát! 

Mi a véleményetek az online órákról? 

Többen mennének vissza iskolába, mert 

akkor jobban megértik a tananyagot és 

könnyebb odafigyelni. Sokan nehezen 

kelnek fel az órákra, és nehezebben 

koncentrálnak. Az önálló tanulással is 

akadnak problémák. De legtöbben 

viszonylag hamar megtanulták a rendszert, 

és igyekeznek az elvárásoknak megfelelni. 

Hogy viselitek ezt a krízis helyzetet? 

Egyelőre elég jól, otthon lenni se rossz. De 

hiányoznak a barátok és a kollégium is, az 

online kapcsolat nem az igazi. 

Hogyan védekeztek a járvány ellen? 

Kevesebbet járunk ki a barátokkal, sajnos sokat ülünk otthon. Délelőtt muszáj is otthon maradni 😄. 

Maszkot viselünk, ha mégis kimegyünk. És természetesen rendszeresen fertőtlenítjük a kezünket. 

Készítette : Kovác Vivien és Lakomy Krisztína. 
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Konfliktusoldás az Ipariban  

Szeptember 10-én az iskolánkban előadást és workshopot tartottak a 

harmadikosoknak ”Többet joggal, mint erővel'' címmel. A projekt célja az erőszak 

kiiktatása az iskolákban, az effektívebb konfliktusoldás, a tudatosabb, 

erőszakmentes kommunikáció az osztálytársak közt.  

Az előadók Bott Domonkos Lívia és Mészáros Krisztina voltak. 

A képzés első témája a „Többet 

joggal, mint erőszakkal”, amelyen 

szó esett az emberi-, gyermek- és 

kisebbségi jogokról, a Minority Kids 

projektről 

A gyakorlati elemeket tartalmazó 

előadás során mediátor segítette a 

verbális bántalmazás kivédését. A 

diákok megosztották az eddigi 

tapasztalataikat a témában, 

bekapcsolódtak a 

beszélgetésekbe. Az iskolai 

konfliktusok oldásának alapja az 

asszertivitás és mediáció, emellett a konfliktusok 

hatásairól, taktikájáról, stílusáról is tartottak 

előadást. Ezért is lett a téma szlogenje a „Többet 

megoldással, mint konfliktussal!”.  

A harmadikosok ezután külön workshop keretében megismerhették a mediáció és a 

konfliktusoldás lehetőségeit. Az osztályfőnök, az iskolapszichológus és a diákok 

néhány technikát is elsajátíthattak. A diákokkal közösen a „Többet szavakkal, mint 

erővel!” témát vitték bele a gyakorlatba. A diákok közül kiválasztásra került az 

évfolyamtársi mediátor. Az osztály igen 

aktív és fogékony volt. Az érdekessége 

az volt, hogy a diákok kreatívan és 

együttműködően álltak hozzá a 

projekthez, reklámokat is találtak ki 

gyermekjogok témájára, valamint egy 

konkrét mediációt próbáltak csoportban 

asszertívan megoldani.  

Az előadásról egy kis videóban is beszélt a két előadó, ahol is megemlítették, hogy 

pont a mi iskolánkból volt az egyik legmeghatározóbb osztályi közösség, akikkel 

eddig dolgoztak. 

A videót megtekinthetik aYouTube-on “Többet joggal, mint erővel!“ címen. 
https://www.youtube.com/watch?v=PjBI75UeZ6Q&feature=share 

 Készítette: Vízi Bence, Holub Kevin 
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GIRL’S DAY 2020 
Hetedik alkalommal tartották meg a Girl's day rendezvényt 
középiskolások számára, amiben lányok ismerkedhetnek 
meg szlovák informatikai vállalatokkal. Idén iskolánk négy 
tanulója Dedinský Lídia tanárnő segítségével vett részt, a 

kivételesen online megtartott programban.  

Hogyan nézett ki a lánynap, mire számíthatnak a középiskolások, 
kik vettek részt? 
Dedinsky tanárnő: Érdekes programot készítenek minden évben a 
lányok számára. Az idén a lányok kipróbálhatták az alkalmazás 
tervezést, a weboldalak létrehozását és betekinthettek a 
kiberbiztonsági függöny mögé is. 
Iskolánk négy tanulója (Hurák Noémi, Szatmáry Gréta, Pacek Fanni és Simon Boglárka) is részt vett 
az online programban. A résztvevők az előadás első részében betekintést nyerhettek az IT szektor 
szerkezetébe. Közelebbről megismerhették a Lynx cég felépítését és üzleti filozófiáját. Az 
előadássorozat utolsó részben a hacker-támadások elleni hasznos védekezési tanácsokkal látták el az 
érdeklődőket.  
Milyen volt ez az online előadássorozat? Hogyan tetszettek az előadások? 
Lányok: Az előadás sokkal jobb volt, mint amire számítottunk. Igaz, hogy szlovák nyelven volt és 
nehezebb volt megérteni, de attól függetlenül sok minden újat megtanultunk. Sok hasznos információt 
kaptunk, arról, hogy az országban melyik cégekben lehet majd a jövőben esetleg elhelyezkedni. 

/Hajdu Csaba/ 

Micro:bit 
2020. októberében és decemberében iskolánk első és a második 

évfolyamos tanulói az ENTRE projekt keretén belül az AJ TY v IT 
szervezésében egy nagysikerű rendhagyó online informatika 

órán vettek részt.  

Az interaktív óra vezetője Zuzana Liptáková számítógépes grafikus volt.  

A diákok megismerkedtek a micro:bit –tel, ezzel a kisméretű, programozható panellel, 

ledeket és beépített szenzorokat is tartalmazó mikrokomputerrel. 

Sok izgalmas és érdekes információt tudhattak meg 

a diákok a programozás történetéről. Megtudták 

például ki volt Ade Lovelace, akinek a nevéhez 

fűződik az első programkód. Létrehoztak különböző 

animációt és dobókockát is. A tanulók rengeteg 

hasznos információval, élménnyel és tapasztalattal 

gazdagodtak. Köszönet illeti a program 

megszervezéséért Dedinský Lídia és Szűcs Anita 

tanárnőt  

Készítette: Vízi Bence, Holub Kevin 
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IPARISTÁK VERSENYEREDMÉNYEI 
 

ANGOL NYELVI OLIMPIA 

2020. november 30.-án zajlott az angol olimpia iskolai 

fordulója, amin 22 diák vett részt. Ezt a versenyt az első három 

évfolyam számára rendezték. A versenyt Paulinsky Eugen 

Tanár Úr és Valéria Dolineková Tanárnő szervezte meg Az első helyet Molnár Dominik 

szerezte meg a II.A tanulója. A 2. helyen Štec Dominik végzett az 1.C-ből. A 3. pedig helyen 

Lőrinc Bence végzett a III.C-ből.  

Molnár Dominik jutott tovább a járási fordulóba, ahol az 5. helyet szerezte meg. A nyertes 

versenyző felkészítő tanára Valéria Dolineková tanárnő volt. Gratulálunk Molnár Dominiknak 

a szép eredményhez. Végül nem jutott be a következő fordulóba, ennek ellenére sikeresen 

teljesítette a tesztet.  

V. IN MEMORIAM TÓTHPÁL GYULA FOTÓVERSENY 

Ebben az évben már ötödik alkalommal rendezték meg Királyhelmecen a Tóthpál nemzetközi 

fotóversenyt és képkiállítást. Sok helyről vettek részt a versenyen, vidékről, Magyarországról, 

Ausztriából és Romániából is érkeztek művek.  

Az iskolánk két diákja is nyert a versenyen. 

Harmadik helyen Lőrincz Bence végzett a III.C 

osztályból. 15 pályázó közül nagyon ügyes 

eredményt ért el. Volt diákunk, Balasi Zsolt az 

utómunkával módosított kategóriában az első 

helyet nyerte a 22 pályázó közül. Büszkék 

vagyunk rájuk, gratulálunk nekik!  

Lőrinc Bence a harmadik osztályból egy olyan 

képpel indult, ami a mostani helyzetet jellemzi.  

A képen egy koronás sörös üveg látható, amely arra világít rá, azt szimbolizálja, hogy milyen 

rossz hatással van ránk ez az egész mostani szituáció.  

IBOBOR - NEMZETKÖZI INFORMATIKAI VERSENY 

2004-ben Litvániában hozták létre az iBobor 

informatikai versenyt. A sikeres verseny több országban 

elterjedt. A 2019/20-as tanévben már 54 ország vett részt 

a megmérettetésen. A verseny fő célja, hogy minél több 

érdeklődő legyen a kommunikációs technológia iránt. 

Idén novemberben rendezték meg az Ibobor Informatikai versenyt. A junior kategóriában az 

iskola diákjai között első helyen Geri Gergely (II.A) végzett, második helyen végzett Pacek 

Fanni (I.C) a harmadik helyen pedig Astaloš Richard (I.C). Senior kategóriában első lett Gábor 

Márió Szebasztián (III.C), második helyezett Lőrincz István (IV.C) és végül harmadik 

helyezett pedig Babík Ákos (III.C) lett. Gratulálunk a győzteseknek. 

/Garaj Ádám, Molnár Dominik/   
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Felelős szerkesztő: Szűcs Anita, Szerkesztőség a II.A (TL és OA) osztály tanulói 

Köszönet mindenkinek, aki részt vállalt a munkában! 
Továbbra is várjuk írásaitokat, kérdéseiteket, javaslataitokat, véleményeteket, rajzaitokat… 

akár személyesen vagy a fabera@ipari.sk címre. Ne felejtsd el, hogy a levél tárgya ACÉLTOLL legyen! 
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